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Informativní zpráva  
o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů občanů ze zasedání Zastupitelstva města Brna 

č. Z8/22 konaného dne 8. prosince 2020 

________________________________________________________________________________ 

Ing. Vladimír Dzurja, Ph.D.: 
Jmenuji se Vladimír Dzurja a jsem zástupcem veřejnosti za Žlutý kopec. Brno je moje osudové město. 
Od roku 79 jsem v Brně studoval na vysoké škole. Náhodou jsem se dostal na sobotní procházku  
na Žlutý kopec a ten mě uchvátil podmanivou krásou Mendlova náměstí, šel jsem kolem Starobrna, 

nahoru ulicí Pivovarskou a po levé ruce jsem měl krásné zahrádky plné meruněk, hrušní, jabloní. Zabočil 
jsem z Pivovarské doleva a po zpevněné cestě šel nahoru a zahrádky plné lidí tam byly, lidi byli 
v pohodě, měl jsem je i po své pravé ruce, ty zahrádky. Dnes už tam jsou jenom 2. Ostatní město  
před 10 lety zrušilo, teď je tam hotová spoušť. Zahrádky tam nahradily neudržované náletové dřeviny, 
bodláky, lebedy, kopřivy. Tomešova stráň, po pravé straně, za ta léta neudržovaná, vypadá 
hrůzostrašně. Na Tomešově ulici jsem zabočil doleva a po transfuzní stanici jsem opět vešel do prostoru 
obklopeného z obou stran zahrádkami. Ale to už jsem šel opět dolů, z kopce. Po chvilce krásné 
procházky jsem se octnul na ulici Schovaná. Ta mě dovedla opět na ulici Pivovarskou a na Mendlovo 

náměstí. Tak jsem tuto cestu přes zahrádky Žlutého kopce prošel před 41 lety a mohu ji úplně stejně 
projít i dnes, protože tvrzení, že zahrádky na Žlutém kopci jsou neprůchodné, prosím, není pravdivé. 
Jsou tu 2 letité průchody, 1. průchod z ulice Tomešova a 2. průchod z ulice Schovaná. Kancelář 
architekta města Brna zveřejnila 9. 11. upravený záznam z debaty na téma Zahrádky ve městě. Jedním 
z názorů účastníků debaty bylo to, že brněnská veřejnost vnímá současné zahrádkářské kolonie jako 

uzavřené a neprostupné. Toto tvrzení se však na Žlutém kopci týká pouze 3. průchodu. 3. průchod vede 
přes Žlutý kopec a pro tuto cestu, která tam vede, byl v dodatku č. 2 smlouvy mezi městskou částí  
Brno-střed a zahrádkářskou osadou G. J. Mendela ukončen pronájem pro zahrádkáře. Tato cesta je,  

dle smlouvy, již od 16. 1. 2017 opět ve vlastnictví městské části Brno-střed. Takže vedení městské části 
Brno-střed mělo takřka 4 roky na to, aby za pomoci této cesty otevřelo i 3. průchod Žlutým kopcem  
pro všechny Brňany. Mohlo, a mělo samo vyřešit problém, za který nepochopitelně kritizuje nás, 
zahrádkáře. Nic takového neučinilo, a jak to zatím vypadá, ani učinit nechce. Chceme, aby Žlutý kopec 
byl co nejvíce průchodný nejenom pro nás, ale i pro všechny Brňany dobré vůle. Rádi na splnění tohoto 
cíle budeme spolupracovat s vedením městské části Brna-střed a věříme, že majitel pozemků nastaví  
i zabezpečí podmínky pro tento žádoucí stav, i s ohledem na potřeby nás, nájemců. 7. 12., včera, jsme 
navštívili Masarykův onkologický ústav a informovali odpovědného pracovníka o možnosti využívat 
průchody zahrádkami na Žlutém kopci ke zdravotní relaxaci pacientů i jejich zaměstnanců. Děkujeme 
panu RNDr. Chvátalovi za domluvení informační schůzky o územní studii na Žlutém kopci s panem 

architektem Eichlerem. Územní studie nemění nic na perspektivě zahrádek na Žlutém kopci. Kvitujeme 
však alespoň to, že jste reagovali na naši kritiku a navýšili plochu veřejné zeleně v prostorech  
nad pivovarem. Bohužel tato plocha činí stále pouze cca 50 % z celkové plochy zahrádek na Žlutém 
kopci, která je celkově 10,7 hektaru. Věříme, že se uskuteční projednání územní studie s veřejností 
Brna-střed. Optimálním řešením pro všechny Brňany je, dle našeho názoru, zachování zahrádek  
na Žlutém kopci, jako interesantní historické součásti vznikajícího veřejného parku. Pak Brno zůstane 
boží. Zahrádky v centru jsou velkým bohatstvím Brna a jejich ochrana je veřejným zájmem. Vyzýváme 
všechny zodpovědné Brňany, pojďme společně zachránit zahrádky na Žlutém kopci! 

 

Odpověď Mgr. Petra Hladíka, 1. náměstka primátorky: 

Na zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/22 konaném dne 8. prosince 2020 jste vystoupil jako 
zástupce veřejnosti v lokalitě na Žlutém kopci. Dle Vašeho názoru by bylo pro všechny Brňany 
optimálním řešením zachování zahrádek na Žlutém kopci, jako interesantní součásti vznikajícího 
veřejného parku.   
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Jak víte, území Žlutého kopce je již v platném Územním plánu města Brna (ÚPmB) určeno zejména, 

kromě veřejné vybavenosti, pro bydlení a městskou zeleň-veřejný park. Plochy zahrádek v ÚPmB 
nejsou, ale území je tak využíváno. Cílem územního plánování je mimo jiné dosažení obecně 
prospěšného souladu veřejných a soukromých zájmů na rozvoji území. Zeleň soukromá či veřejná 
zůstává neoddělitelnou součástí předmětných území. 

S cílem vytvoření přiměřené intenzity zástavby Žlutého kopce a zachování zeleně městská část  
Brno-střed vyhlásila veřejnou soutěž na architektonické řešení. Podle návrhu soutěže a doporučení 
poroty na její dopracování pak byla následně zpracována územní studie Žlutý kopec. V současné době 
probíhá její kontrola pořizovatelem (Odbor územního plánování a rozvoje MMB). Město, ve spolupráci 
s městskou částí, jakožto její zadavatel, také plánuje její prezentaci veřejnosti. Územní studie by měla 
být podkladem pro úpravu Návrhu nového ÚPmB, kde jsou vymezovány plochy s rozdílným způsobem 
využití, tj. plochy bydlení, plochy městské zeleně atd. Konkrétní využití plochy městské zeleně- 

veřejného parku na Žlutém kopci může být předmětem až následné projektové dokumentace, která 
navrhne řešení, jehož součástí může případně být i vymezení části plochy parku pro zahrádky. 

Nicméně využití Žlutého kopce podle Návrhu nového ÚPmB bude dlouhodobým procesem, jehož 
součástí je zejména dořešení majetkoprávních vztahů a vybudování hlavní dopravní a technické 
infrastruktury. Do doby realizace cílového stavu tak bude území využíváno pro zahrádky.  

Naším cílem je rozšíření ploch zeleně na Žlutém kopci oproti současnému platnému územnímu plánu. 
Zároveň pracujeme na úpravě regulativu zeleně tak, aby umožňoval i existenci zahrádek. 

 

RNDr. Miroslava Kozubíková: 

Jsem tady jménem zahrádkářů ze Žlutého kopce a navážu, i když ne tak emotivně, na svého 
předchůdce, pana Dzurju. Od června, kdy bylo ukončeno seznamování veřejnosti s novým územním 
plánem, proběhla řada jednání a byly v tisku zveřejněny mnohé články, které se Žlutého kopce týkají. 
Na Žlutém kopci hospodaří 4 zahrádkové osady, které mají společného veřejného zástupce, pana  
Ing. Dzurju, mého předchůdce. Pan Dzurja hájí náš společný zájem zachovat zahrádky a pokračovat 
v zahrádkaření. Dalším naším zájmem, který se dotýká nejen zahrádkářů, je zabránit dalšímu úbytku 
zeleně. Dosavadní jednání se vyhýbají tomuto důležitému problému a argumentují: 

a) že zahrádky jsou neudržované,  

b) že Žlutý kopec je neprostupný, 

c) bude lépe sloužit jako místo k bydlení.  

K jednotlivým bodům bych řekla tohleto – naši zahrádkáři se o zahrádky starají, nejméně polovina našich 
zahrádek je v dost neschůdném, strmém terénu. Na zahrádkách se hospodaří, proto nevypadají jako 
park. Jejich význam ekologický i sociální popsali lidé povolanější, odborníci z oboru sociální geografie, 
ekologické ekonomie, biologie a sociologie, kteří mají k tématu blízko. Na Žlutém kopci jsou kromě 
našich zahrádek parcely, které pak přímo pronajímá město, a vesměs tyto pozemky jsou neudržované 
a často obsazené bezdomovci. Žlutý kopec je a byl prostupný 2 cestami a třetí, kterou uvedl pan Dzurja. 
Další cesta, která by byla možná vybudovat, je v přiloženém plánku a vede z Hlinek k onkologickému 
ústavu. Pokud jde o zástavbu, tak týká se rozvojových lokalit SB-3 a SB-5. Navrhujeme změnit jejich 
vymezení z důvodu zachování větší souvislé zeleně. Žádáme o omezení současné výstavby v oblastech 
Lipová a Úvoz, dále žádáme o úpravu vymezení lokalit SB-3 a SB-5 za účasti veřejnosti, formou 
veřejných projednání. Navrhujeme zakomponovat zahrádky do zeleně a zachovat zahrádkaření  
na pozemcích města a žádáme, jako nájemci pozemků, o aktuální informace o plánovaných změnách 
a činnostech. Řádně platíme nájemné a považujeme za slušnost, od vlastníka pozemku, nás informovat. 

Jsme ochotni jednat o případných kompromisech s kompetentními lidmi. 
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Odpověď Mgr. Petra Hladíka, 1. náměstka primátorky: 

Na zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/22 konaném dne 8. prosince 2020 jste vystoupila jménem 
zahrádkářů v lokalitě na Žlutém kopci. Vaším cílem je zachovat zahrádky, pokračovat v zahrádkaření  
a zabránit úbytku zeleně. Dále navrhujete v Návrhu nového Územního plánu města Brna (ÚPmB) změnit 
vymezení lokalit SB-3 a SB-5 z důvodu zachování větší souvislé zeleně. Žádáte o úpravu vymezení 
lokalit SB-3 a SB-5 za účasti veřejnosti, formou veřejných projednání a navrhujete zakomponovat 
zahrádky do zeleně.  

Respektuji Váš zájem o zachování zahrádek na Žlutém kopci. Jak Vy, i pan Ing. Dzurja, Ph.D. - zástupce 
veřejnosti za Žlutý kopec, víte, je území Žlutého kopce již v platném ÚPmB určeno kromě veřejné 
vybavenosti zejména pro bydlení a městskou zeleň-veřejný park. Plochy zahrádek v ÚPmB nejsou, ale 
území je tak využíváno.  

S cílem vytvoření přiměřené intenzity zástavby Žlutého kopce a zachování zeleně městská část  
Brno-střed vyhlásila veřejnou soutěž na architektonické řešení, které navrhlo i jiné vymezení plochy  
SB-3 a SB-5 a jiné vymezení souvislého pásu zeleně. Podle návrhu soutěže a doporučení poroty na její 
dopracování pak byla následně zpracována územní studie Žlutý kopec. V současné době probíhá její 
kontrola pořizovatelem (Odbor územního plánování a rozvoje MMB). Město Brno, ve spolupráci 
s městskou částí, jakožto její zadavatel, také plánuje její prezentaci veřejnosti. Územní studie by měla 
být podkladem pro úpravu Návrhu nového ÚPmB, kde jsou vymezovány plochy s rozdílným způsobem 
využití, tj. plochy bydlení, plochy městské zeleně atd. Konkrétní využití plochy městské zeleně- 

veřejného parku na Žlutém kopci může být předmětem až následné projektové dokumentace, která 
navrhne řešení, jehož součástí může případě být i vymezení části plochy parku pro zahrádky. 

Nicméně využití Žlutého kopce podle Návrhu nového ÚPmB bude dlouhodobým procesem, jehož 
součástí je zejména dořešení majetkoprávních vztahů a vybudování hlavní dopravní a technické 
infrastruktury. V současné době statutární město Brno žádný investiční záměr na její vybudování 
nepřipravuje. Do doby realizace cílového stavu tak bude území využíváno pro zahrádky. 

 

Pavel Suchomel: 

Pavel Suchomel, Brno, dobrý den. Vážené dámy a pánové, vážená paní primátorko. Žijeme  
v krásném městě, městě spousty krásných zdravých stromů, udržují klima našeho života. Chraňme je! 
Ale pozor! V současné době se stává, že při kácení těchto stromů je symbolická, až fiktivní prohlídka, 
kdy 1 strom je suchý, 4 krásné, zdravé, vzrostlé. Pokácejí se všechny! I ty zdravé! Údajně všechny 
suché. Neuvěřitelné! Dále, další případ. Například kácí se zdravý strom mimo komunikace. Zdůvodnění 
úřadu? Údajně větve padají na auta. Avšak k němu se přijet v podstatě auty vůbec nedalo, pro složitost 
terénu. Proč tedy? V souvislosti často vyslovováno jméno – pan  Podívejme se, prosím, kdo to 
vlastně je? V této souvislosti se též děje, místo parků jsou holiny, lidé se žalostně pozastavují, ptají se 
udiveně, smutně se dívají. Proč se toto děje? Výzva všem schopným! Žijme zdravě, pusťme se do toho! 

 

Odpověď Mgr. Petra Hladíka, 1. náměstka primátorky: 

Při jednání Zastupitelstva města Brna Z8/22 dne 8. prosince 2020 jste se obrátil na vedení města Brna 
s příspěvkem, který se týkal ochrany stromů. 

Správní řízení ve věci povolování kácení stromů musí probíhat v souladu s ustanovením § 8 zákona  
č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny, v platném znění, s tím, že povolení lze vydat ze závažných 
důvodů po vyhodnocení funkčního a estetického významu dřevin. 

Bohužel, Vámi uvedené příklady kácení stromů jsou příliš obecné a nelze tedy ani posoudit a vyhodnotit 
jejich soulad či nesoulad s platnými právními předpisy. 
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Vít Kalvoda: 
Vážení zastupitelé, jsem zde, abych zastupoval Brněnskou Asociaci Clubové Hudby, která sdružuje  
13 významných brněnských klubů. Přišli jsme sem, ještě s kolegou, abychom poděkovali za podporu, 
kterou jste poskytli brněnské kultuře v loňském roce a bez které bychom tento rok, mnozí z nás, neustáli, 
a současně abychom se krátce vyjádřili k našim připomínkám k rozpočtu města Brna, které jsme  
v minulém týdnu podali Odboru rozpočtu a financování. Připomínky jsme podali z toho důvodu, že 
rozpočet považujeme za nevyvážený v 1 bodě, a to v bodě, který, nebo ve 2 bodech, řekněme, a to jsou 
brněnské kluby versus festivaly. Zatímco brněnské kluby tvoří páteř noční ekonomiky města a jsou zde 
s námi stále, dlouhá léta, tak festivaly jsou něco, co se objeví a zase zmizí. Zatímco do našich klubů 
přijde ročně kolem 300 000 občanů, tak na 2 festivaly, které dostávají, nebo by měly dostat v příštím 
roce 4.900.000 Kč, oproti klubům, které mají dostat pouhé 4.200.000 Kč, přišlo vloni asi 1 000 lidí. Moc 
tomu nerozumíme, a proto Vás žádáme o zvážení této otázky, a pokud to bude vhodné a možné, rádi 
bychom se přihlásili do diskuse, do bodu č. 11), který se týká rozpočtu města Brna, případně  
k bodu č. 53). 

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Přesně tak, jak jste to řekl. Rozpočet bude projednáván pod bodem č. 11), včetně Vaší připomínky, 
kterou jsme obdrželi, takže i v tomto bodu budete moci samozřejmě opětovně vystoupit. 

 

RNDr. Daniel Borecký, CSc.: 

Jsem tady zástupcem brněnských komunistů a chtěl bych Vám přečíst stanovisko naší organizace  
k návrhu rozpočtu statutárního města Brna na příští rok. Schválení výše uvedeného dokumentu je 
nejdůležitějším programovým bodem prosincového zasedání zastupitelstva a jako takový si bezesporu 
zasluhuje pozornost veřejnosti, včetně jednotlivých politických subjektů. Pod tímto úhlem pohledu  
k němu přistupujeme i my, komunističtí zástupci brněnské veřejnosti. Hned na úvod musíme 
konstatovat, že si jsme plně vědomi toho, že sestavit rozpočet v situaci, kdy nelze nijak předvídat šíři 
budoucích vládních protipandemických opatření a daňových dopadů krize, není nijak jednoduché. 
Předkládaný návrh rozpočtu také nemohl pracovat s daňovou rošádou z dílny Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky. Jistota je snad jen v tom, že pro další roky je třeba počítat s úsporami. 
Jednou ze základních oblastí úspor může být, již v minulosti námi kritizované, neúměrné navýšení 
personálního obsazení odborů magistrátu. Jsme si jisti, že jakékoliv zeštíhlení magistrátních úřadů chod 

města nějak neohrozí, a naopak mu to pomůže. Věříme, že hledání úspor se ale nedotkne sociální 
oblasti, hlavně pečovatelské služby, sociální péče a zdravotní. Administrativním opatřením v tomto roce, 
které tak šlo proti Evropské unii podporovanému principu subsidiarity, jenž se snaží zajistit, aby byla 
rozhodnutí přijímána co nejblíže občanům, bohužel již dnes v jednotlivých městských částech dochází 
v této oblasti k omezování finančních prostředků. K obecné struktuře rozpočtu, tedy k základním 
parametrům jeho zdrojů a výdajů. Na první pohled je patrné a očekávatelné, že oproti minulým letům, 
kdy běžně nedocházelo k takovému snížení daňových příjmů, jako se stalo v letošním roce, budou 
celkové rozpočtové příjmy o velký díl nižší. A to ještě nevíme, jak se během roku změní nejobjemnější, 
tedy daňové příjmy. Oproti letošní skutečnosti však rozpočet na příští rok počítá až 550% navýšení 
kapitálových příjmů. Srovnání s návrhem rozpočtu na letošní rok. Ke skutečnosti roku 20 tedy. 
Rozklíčováním kapitálových příjmů pak zjistíme, že se v nich skrývá zejména prodej akcií takzvaného 

Technologického Parku Brno s očekávaným rozpočtovým výnosem 1.200.000.000. Toho TPB, v kterém 

město Brno letos za 500.000.000 koupilo zbytek akcií, a stalo se majoritním vlastníkem. TPB byl vždy 
vedením města prezentován jako příkladná, dynamická, podnikatelská lokalita, i do budoucna potřebná 
pro udržení konkurenceschopni města a regionu, která s vstřícností a podporou města  
a vysokoškolských pracovišť VUT, ležících v přilehlém areálu, může nabídnout nejlepší flexibilní 
podmínky a podporu malým, startupovým, nejmodernějším, inovativním, high-tech firmám a podobně. 
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Rozhodně si nemyslíme, že přes současnou obtížnou situaci by se město mělo tak razantně svého 
majetku zbavovat. Pro naplnění strategických záměrů a cílů ho totiž v budoucnu bude jistě ještě 
potřebovat. Ukazuje se tak, že loňská akvizice městu posloužila jen jako, řekl bych, průtokový ohřívač. 
Potvrzuje se tak to, co jsme v zastupitelstvu vždycky říkali, že v rámci tohoto projektu určitě nepůjde  
o vědu a reprezentaci modernosti a inovativnosti města, ale naopak se jen chce rozprodávat pozemky 
pro developerskou výstavbu. Toliko k příjmům. K celkovým výdajům města, třeba příští rok. Jak už jsme 
uvedli, z podkladu je patrné, že se bude razantně šetřit. Vždyť kapitálové výdaje jsou plánovány v částce 
odpovídající jen 78 % letošního roku. Z plánovaných výdajů se mají dokončovat víceméně jen rozběhlé 
velké investiční akce. Do nových se zřejmě město Brno v brzké době pouštět nebude. Zátěží rozpočtu 
je i na 150 menších, ale pro město a městské části podstatných, dosud nedokončených či finančně 
nevypořádaných akcí, které budou muset být v příštím roce finančně vyrovnány. Poklesnou zřejmě  
i objemy nakupovaných služeb od městských společností. K dalším záležitostem v rozpočtu. 
Problémem pro rozpočet města může být také udržitelnost městské akciové společnosti BVV  

se 100% majetkovou účastí města. Pokud situace v České republice nepůjde k normálu, tato společnost 
může dále prohloubit svou neutěšenou situaci, kterou město bude muset řešit. Také se dozvídáme, že 
Brno s největší pravděpodobností přijde o tradiční podnik MotoGP. Závěrem je potřebné znovu 
zopakovat, že v tak složité situaci nechceme a nebudeme jen z principu opoziční politiky kritizovat 

vedení města. Skutečně chceme být jen konstruktivní, i když mimo zastupitelskou opozici. Chceme jen 
kontrolovat, zda město a jeho představitelé dnes nerezignují na základní, životně důležité funkce města 
a jeho budoucí rozvoj. Víme, že nebude lehké to v současné situaci zajistit, ale je potřeba to pořád 
sledovat.  

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Samozřejmě tento příspěvek se také týkal rozpočtu, to znamená, budeme se mu věnovat v tom  
bodě 11), ale to pan Borecký samozřejmě velmi dobře ví. A jenom pro vysvětlení všem přítomným, 
občané, kteří hovoří k rozpočtu, nejsou časově nějak omezeni, proto jsem do toho příspěvku nějak 
nezasahovala.  

 

Vladimír Hynek: 

Jmenuji se Vladimír Hynek a jsem občanem města Brna. Mám na Vás pár dotazů z oblasti dopravy, 
zdravotnictví a samozřejmě sportu. Co se týká dopravy, vzhledem k tomu, že se o tuto věc zajímám 
delší dobu, vím, že řešení křižovatky Obvodová x Přístavní v Bystrci, což je hlavní nástupní prostor  
k Brněnské přehradě, město Brno řeší, nebo chce řešit a má to v plánu řešit způsobem, že tam bude 
vybudován kruhový objezd. Můj dotaz, i ostatních občanů, je, kdy tento kruhový objezd bude vybudován, 

a v případě, že by to mělo být delší dobu, jestli je možné tuto křižovatku osadit semafory? Protože tento 
prostor je čím dál horší a nebezpečnější, dochází tam k velkým kolizním a dopravním nehodám, a to 
jak mezi vozidly a chodci, tak i mezi samotnými vozidly. Proto Vás žádáme, aby tento, řeknu, problém 
byl řešen, pokud možno, s nějakou předností, aby náhodou, nedej Bůh, nedošlo k nějakým tragickým 
událostem.  

 

Odpověď Ing. Petra Kratochvíla, člena Rady města Brna: 

Dovoluji si reagovat na Váš dotaz vznesený na jednání Zastupitelstva města Brna dne 8. prosince 2020, 
který se mimo jiného týkal řešení křižovatky Obvodová x Přístavní v městské části Brno-Bystrc.  

Problematické situace na křižovatce Obvodová x Přístavní jsme si vědomi. Z toho důvodu zahájil Odbor 
dopravy Magistrátu města Brna na podzim roku 2020 projekční práce této křižovatky, kde se počítá 
s vybudováním světelného signalizačního zařízení. Samotné umístění a zprovoznění světelného 
signalizačního zařízení je plánované na druhou polovinu roku 2021, nejpozději první polovinu roku 2022.  
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------------------------------------------------------------ 

Druhý dotaz je taktéž trošku z dopravy, ale taky ze zdravotnictví. Chci se zeptat, vzhledem  

k současnému stavu vozidla MHD, jedná se o uzavřený prostor, kolikrát, kolikrát denně a jakými 
dezinfekčními prostředky je prováděna dezinfekce v těchto prostorech? Připomínám to, že vlastně  

v nařízení vlády je, že se má dodržovat v uzavřeném prostoru rozestup 2 m a na jednoho občana má 
být 15 m², což samozřejmě v tomto prostoru těchto vozidel nelze dodržet. Také tam nejsou žádné 
dezinfekční prostředky. Jedná se o prostor, kde je velmi komunitní šíření. Takže prosím za odpověď  
a děkuji za odpověď.  

------------------------------------------------------------ 

A ještě potom 2 takové krátké, taktéž z oblasti zdravotnictví. Právě začíná, nyní začíná očkování 
vakcínou proti nemoci COVID-19, a to jak v Rusku, Německu, tak i v Anglii. Tak se ptám vedení města 
Brna, kdy také my, občané města Brna, a jakým způsobem budeme, nebo můžeme začít očkování  
v městě Brně?  

 

Odpověď Mgr. Petra Hladíka, 1. náměstka primátorky: 

Při jednání Zastupitelstva města Brna Z8/22 dne 8. prosince 2020 jste se na mě obrátil s dotazem, který 

se týkal očkování vakcínou proti nemoci COVID-19. 

Proočkování osob vakcínou proti onemocnění COVID-19, a zajištění tak dostatečné imunity lidí  
proti tomuto onemocnění, je samozřejmě v zájmu i statutárního města Brna. Věříme, že se brzy nastaví 
systém očkování i pro Českou republiku tak, aby bylo možné zahájit dobrovolné očkování. V současné 
době však nemáme žádných bližších informací o tom, jak by takový systém očkování měl vypadat, 
stejně jako neznáme přesný termín, kdy Česká republika obdrží vakcíny proti tomuto onemocnění. 
Podotýkám totiž, že celý očkovací proces bude zajišťován z centrální úrovně, nejpravděpodobněji 
prostřednictvím Ministerstva zdravotnictví ČR.  

------------------------------------------------------------ 

A poslední dotaz, takový obligátní, ohledně sportu. Vzhledem k tomu, že pan předseda vlády řekl, že 
se z této koronavidní situace musíme proinvestovat, tak se ptám, jak to vypadá se situací výstavby 
multifunkční haly na brněnském výstavišti pro Kometu, dál, jak to vypadá s fotbalovým stadionem 
Zbrojovky za Lužánkami, popřípadě na Srbské, a také lehkoatletická hala, stav vybudování 
lehkoatletické haly na Kampusu, a poslední, dostavba 2. části Městské haly na Vodové. 

  

Odpověď Ing. Davida Grunda, člena Rady města Brna: 

K Vašemu dotazu ze zasedání Zastupitelstva města Brna, konaného dne 8. 12. 2020, týkajícího se 

výstavby v oblasti sportu sděluji aktuální stav k jednotlivým, Vámi jmenovaným stavbám. 

Multifunkční sportovní a kulturní centrum v sousedství brněnského výstaviště se nachází ve fázi 
projektové přípravy a přípravy území. Byly vydány demoliční výměry a probíhá výběr zhotovitelských 
firem na zajištění demolic budov v místě budoucí výstavby. Jsou dokončeny nezbytné projektové 
dokumentace pro vlastní halu i související stavby (např. parkoviště a okolní plochy), na základě kterých 
bude počátkem roku 2021 požádáno o zahájení stavebního řízení. Současně probíhá vytváření dalších 
potřebných stupňů projektových dokumentací potřebných pro výběr zhotovitele stavby. 

Situace kolem fotbalového stadionu za Lužánkami je v poslední době neměnná, neboť do vyřešení 
majetkoprávních vztahů s panem Procházkou nelze v přípravě pokračovat. Momentálně tedy čekáme 
na rozhodnutí soudu v této věci.  

K současně hodně diskutované rekonstrukci fotbalového stadionu na ulici Srbská – orgány města Brna 
se zatím nezabývaly investicí do tohoto objektu. Případná příprava rekonstrukce zatím zůstává v rukou 

subjektu nespadajícího pod statutární město Brno. 
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Investiční akci – atletická hala Kampus – muselo statutární město Brno po získání pravomocného 
stavebního povolení na jaře letošního roku přerušit, dohodou se zhotovitelem, z důvodu chybějících 
finančních prostředků. Od té doby probíhají intenzivní jednání s Národní sportovní agenturou, Vládou 
ČR a vedením Jihomoravského kraje o finanční spoluúčasti na této investici. Vzhledem k nákladům 
přesahujícím 800.000.000 Kč je financování této investice jen ze strany města Brna,  

i s ohledem na současnou situaci, nereálné. 

Přípravu dostavby 2. části Městské haly na Vodové zajišťuje pro město Brno společnost  
STAREZ - SPORT, a.s. Aktuálně je zpracována studie a probíhá zpracování nezbytných stupňů 
projektových dokumentací.  

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

U Vašeho prvního dotazu jsme ještě na sebe s panem radním Kratochvílem kývali, že Vám bude 
odpovídat rovnou, ale vzhledem k tomu, že těch dotazů máte poměrně velké množství a z různých 
oblastí, tak Vám bude odpovězeno na všechny písemně, komplexně. 

 

Vladimír Hynek: 

Dobře. Zeptám se pouze na tu dezinfekci v těch MHD, to mě zajímá ze všeho nejvíc v současné době. 
Kolikrát denně probíhá ta dezinfekce? 

  

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Dezinfekce je prováděna, podle mých informací, nevím, jestli mám aktuální, minimálně 1x denně, ale 
samozřejmě víc by konkrétně odpověděl pan ředitel Havránek. Nevím, jestli je tady přítomen, nebo není. 
Krátká pomlka, jestli náhodou není v předsálí a neobjeví se tam?  

 

Vladimír Hynek: 

Ne, není tam.  

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Dobře, odpovíme Vám, ale dezinfekce, a je, už přichází, výborně. Pane řediteli, dotaz na prováděnou 
dezinfekci v městské hromadné dopravě, jaká je četnost, jakými prostředky, nemyslím konkrétně 
značku, ale jakým způsobem.  

 

Ing. Miloš Havránek, generální ředitel Dopravního podniku města Brna, a.s.: 
Dobrý den všem. Tak v současné době dezinfekci v MHD provádíme v rámci denní očisty, to znamená, 
to je 1x denně, obvykle ve večerních hodinách, když se ty vozy vrátí do vozovny. Kromě běžné očisty, 
která se teda prováděla mimo covidové období, tak v současné době se do toho, do těch, do toho 
používáme přípravek pro dezinfekci. Já úplně nevím název toho přípravku, ale je to v podstatě nějakej 
anticovid nebo takovádle nějaká speciální věc. To se používá běžně pro očistu a pak neustále zkoušíme 
různé nanotechnologie, polymery a tadytydlencty věci, ozónovače a další záležitosti. Nakoupili jsme asi 
10 ozónovačů a průběžně střídáme ve všech vozech. Takže to je jako kdybyže nad rámec, jestli to takto 
stačí?  

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Mně ano, samozřejmě nevím, jestli i občanovi? Také, výborně. Na zbytek dotazů tedy bude odpovězeno 
písemně. 
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Jiří Del Favero: 
Já jsem zde ohledně Velké ceny silničních motocyklů, MotoGP. Chtěl bych Vám ještě jednou zdůraznit, 
že se jedná o mnohaletou akci, která má ekonomický přínos pro město, kraj a stát. Tak bych Vás chtěl 
požádat, abyste k tomu přistoupili. Dále bych chtěl ještě zdůraznit, že paní primátorka podepsala  
za spolek smlouvu, kde se zavazuje k opravě dráhy Automotodromu Brno tak, aby byla, aby splňovala 
parametry pro Velkou cenu. Opravdu Vás zdůrazňuji, postavte se k tomu tak, že se jedná o akci, která 
je přínosem pro město, kraj a stát, a vyzývám Vás, ať nezlikvidujete tuhle ojedinělou světovou akci, 
která se pořádá v mnoha zemích. V mnoha zemích je také problém s covidem a, no, jsou schopné 
zaplatit zalistovací poplatek společnosti Dorna a v techto zemích budou rádi pořádat tuhle ojedinělou 
akci. Takže, prosím Vás, postavte se k tomu tak, že, aby Velká cena zde zůstala a prezentovala tohle 
město. 

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Problematikou MotoGP se budeme věnovat v bodě, a tuším, že je to 138), neboli na konci dnešního 
zastupitelstva, samozřejmě můžete být také přítomen, vyslechnout si všechny argumenty  
a diskusi, která určitě bude v tomto bodě vedena.  

 

Odpověď JUDr. Markéty Vaňkové, primátorky: 

Na zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/22 dne 8. prosince 2020 jste se na mě v rámci bodu 
„Dotazy, připomínky a podněty občanů“ obrátil ohledně problematiky MotoGP. Domnívám se, že většina 
informací k okolnostem zrušení závodů série MotoGP v Brně v roce 2021 a k možnostem pořádání  
v následujících letech již byla sdělena během zasedání Zastupitelstva města Brna.  

Nicméně mi dovolte, abych Vás seznámila se svým názorem. 

Finanční náročnost Grand Prix České republiky v Brně přerostla reálné ekonomické možnosti 

statutárního města Brna a Jihomoravského kraje, tedy dvou subjektů, které tvoří výkonný výbor Spolku 
pro GP ČR Brno pořádajícího brněnský závod. 

Požadavky promotéra série MotoGP, společnosti Dorna Sports, S.L., se totiž neustále stupňují. Tomu 
ale neodpovídá nezbytně nutné, adekvátní navýšení podpory ze strany státu. Není možné, aby akci 
mezinárodního významu, která propaguje Českou republiku, za daných podmínek financovalo v takové 
míře město Brno a Jihomoravský kraj.  

Společnost Dorna Sports, S.L., postupně navyšuje požadavky na zalistovací poplatek. Z původních  
4.600.000 EUR ročně jsme se dostali na 6.000.000 EUR pro rok 2021 a na období let 2022-2026 nám 
bylo sděleno, že výše poplatku bude 9.000.000 EUR ročně. Tedy za nejbližších 6 let by šlo celkem  
o částku 51.000.000 EUR. V přepočtu to znamená téměř 1.400.000.000 Kč. Prostor pro vyjednávání 
nebyl prakticky žádný – promotér argumentoval tím, že má dost jiných zájemců o pořádání. Kromě toho 
po nás byla neočekávaně požadována okamžitá oprava kompletního povrchu trati a úprava čtyř 
únikových zón za minimálně 100.000.000 Kč. 

Pořádající Spolek pro GP ČR Brno má sice příjmy z prodaných vstupenek. Ale také nese veškeré 
náklady spojené přímo se samotným závodem, jako je jeho kompletní technické a organizační zajištění, 
pronájem okruhu nebo propagace, nadto se podílí i na úhradě zalistovacího poplatku. Ostatní příjmy 
spojené s příjezdem a pobytem diváků získává prostřednictvím daní a různých poplatků většinou stát – 

jen malá část z nich se pak vrací městu a kraji. Dlouhodobě jsme proto přesvědčeni, že právě stát by 
se na nákladech s Grand Prix České republiky v Brně měl více podílet. I s ohledem na to, že akce 
prezentuje v zahraničí celou naši zemi, nikoliv jen naše město. Veškerá jednání na toto téma, která se 
vedla kontinuálně prakticky od roku 2016, ale nebyla úspěšná. A to včetně těch z posledních měsíců, 
kde jsme žádali Ministerstvo pro místní rozvoj o poskytnutí mimořádné dotace na nákladnou opravu 
dráhy. 
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S ohledem na dané okolnosti a s přihlédnutím k obrovskému propadu příjmů města Brna, který 

zapříčinila celosvětová pandemie nemoci COVID-19 a s ní spojené restrikce, není možné Grand Prix  
v roce 2021 v Brně zorganizovat. A to není názor jednoho člověka, ale většinová vůle Zastupitelstva 
města Brna, které souhlasilo s tím, že se MotoGP v Brně příští rok nepojede. Pokud bychom měli 
uvažovat o dalších navazujících ročnících, tak realizace závodů série MotoGP by byla možná pouze  
za předpokladu, že by ze strany společnosti Dorna Sports, S.L., došlo k výraznému snížení 
zalistovacího poplatku, nebo pokud by došlo k zásadně většímu zapojení finančních prostředků z úrovně 
státu. 
Považuji Grand Prix za jeden ze symbolů města Brna a České republiky. Ale v těžkých dobách, kdy 

jsme nuceni hledat značné úspory, abychom zajistili základní chod města a nebyli nuceni zastavit 
důležité infrastrukturní stavby, nemůžeme jednat jinak. Všechny možnosti, jak závody v Brně zachovat  
za akceptovatelných a pro veřejnost i pro městský rozpočet přijatelných podmínek, byly v tuto chvíli 
vyčerpány. 

_________________________________________________________________________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z podkladů odpovědných řešitelů zpracovala:  

Jana Sovová 

Organizační odbor MMB 
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